
 

 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, den:  15. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er status med planer om at opføre nye produktionsanlæg i Kangersuatsiaq og 

Upernavik Kujalleq? 

2. Hvad er status på den nye store fiskeindustrianlæg i Tasiilaq? 

3. Såfremt der stadigvæk er planer om produktionsanlæg i Sermiligaaq og Kulusuk, 

hvad er status på disse? 

4. Hvor langt er man nået med planerne om produktionsanlæg i Ittoqqortoormiit? 

5. Hvor og hvilke firmaer producerer grønlandske madvarer i vores land? 

 

(medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk, Partii Naleraq) 

Begrundelse: 

Der er altid planer om at anlægge produktionsanlæg i Nordgrønland samt i Østgrønland; 

nogle gange i Royal Greenlands regi, andre gange i de private erhvervslivs regi. 

Som bekendt har flere Naalakkersuisuts koalitioner op til flere gange indgået aftaler om at 

udvikle produktionsanlæg i Østgrønland. Men lige så optimistiske vi bliver ved indgåelse af 

disse aftaler er resultater af disse aftaler slet ikke eksisterende.  

Som medlem af Inatsisartut er det nødvendigt at være informeret og alle disse planer, idet 

det er nødvendigt at disse erhverv skal være velkørende. Ligesom borgerne også skal følge 

med i disse planer. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


